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Inleiding door de voorzitter 

De voorzitter heet iedereen welkom op deze post-CORONA zitting die terug fysiek kan 
doorgaan. Het is goed terug even fysiek te kunne overleggen ware het niet dat de 
afwezigheid de bovenhand heeft gekregen. Toch hielden we eraan om deze zitting toch te 
laten doorgaan. De hoofdmoot van onze agenda bestaat eruit om even de lopende zaken op 
een rij te zetten. 
Gezien het quorum niet aanwezig is op deze vergadering kunnen er geen definitieve 
beslissingen genomen, worden en zal iedereen in overeenstemming met ons huishoudelijk 
reglement via digitale weg expliciet gevraagd worden om bepaalde punten te bekrachtigen 
waar nodig. 
 Er wordt dan ook via deze weg gevraagd of er opmerkingen zijn op het vorig verslag 
van de (on-line) vergadering van 07 april 2021. Opmerkingen zijn per e-mail te sturen 
aan de voorzitter. Bij ontstentenis van opmerkingen voor 30 oktober wordt het verslag 
stilzwijgend aanvaard. 

1. Bomenplan Nieuwpoort (Alain Capelle kan niet aanwezig zijn) 

Het Bomenplan omvat het aanplanten van 4000 nieuwe bomen tegen 2024. Dit betekent 
concreet dat de gerooide bomen gecompenseerd worden voor deze meegeteld worden 
als nieuwe boom op het grondgebied. 
Alain Capelle, landschapsarchitect van de stad, laat weten dat er niet echt zoiets als 
een vast inplantingsplan bestaat bij het stadsbestuur bestaat. Hijzelf heeft wel voor 
elke wijk kaarten met wat hij voorziet aan aanplantingen. Dat moet hij telkens stap 
voor stap voorleggen aan het gemeentebestuur dat zo stap voor stap zijn fiat geeft 
of aanpassingen vraagt. De ultieme doelstelling is wel om tegen 2025 tijdens de 
huidige legislatuur 3840 NIEUWE bomen aan te planten. 
De schepen meldt dat het plan voorziet om ± 800 bomen per jaar aan te planten. De 
landschapsarchitect. 
Een lid stelt dat er onder meer voor het Guido Gezelleplein geen inspraak van de 
omwonenden werd gevraagd. De schepen stelt dat de wijkraden wel degelijk 
gehoord werden maar kan niet bevestigen of deze dan hun informatie van en naar 
de bewoners voldoende overgebracht zouden hebben. 
De ondergrondse containers van dit plein zouden ook verwijderd zijn wegens 
klachten uit de buurt en omwille van ondergebruik. Ze zijn verplaatst naar de parking 
aan Louisweg aan de hondenloopweide. 
Een lid merkt op dat het beter is om bomen in groep aan te planten i.p.v. solitair. Dit 
geeft een veel mooier visueel effect, levert schaduwplekken in bebouwde kom en 
vormt een beter biotoop om de biodiversiteit aan te wakkeren. 
Andere leden stellen zich de vraag waar de stad die 4000 bomen zal planten 
wanneer er geen bijkomend bos wordt voorzien. Zijn er voldoende gronden 
beschikbaar? Hoe rijmen we dat aan de kap voor de indoor tennishall en het 
padelveld? 
De schepen merkt op dat er 5000 m2 werd aangeplant aan de Zandstraat met weinig 
succes. Goede grond is moeilijk te vinden om succesvol een bosje aan te planten. 
Goeie landbouwgrond komt hiervoor alvast niet in aanmerking. 
De voorzitter stelt zich de vraag hoe het zit met de plannen voor de groene gordel, 
van de Koolhofput tussen de Veurnevaart en de Bevervaart en verder langs de 
Brugse steenweg tot aan het sluizencomplex. 
Ook zijn er plannen bestudeerd om het Litto-bosje via een landschapsverbinding te 
verbinden met de SIMLI-duinen via de Lenspolder. Daarbij zou er ook een 
bosuitbreiding voorzien zijn (in het kader van een Vedett-plan). 
Kan van deze beide projecten een stand van zaken bekomen worden? 

2. Update “bijenvriendelijke gemeente” 

De stad wenst in te zetten om bijen-vriendelijker te worden. Hierdoor wordt het 
advies gevraagd aan de milieuraad hoe we dit concreet kunnen aanpakken zodat we de 
inwoners en toeristen ook kunnen inlichten over de belangen van de bijen. 



Er werden in vorig verslag aanbevelingen gedaan. Vraag is wat ermee is gebeurd? 
De schepen meldt dat er werd meegedaan met “Maai Mei Niet” en dat verschillende 
graspartijen later werden gemaaid. Wegens de vochtige zomer is het begrip om niet te 
maaien wat verloren gegaan en werd stad geconfronteerd met talrijke aanvragen om onkruid 
te komen verwijderen. We merken op dat dit op de stoep/berm moet gebeuren door de 
bewoners/gebruikers van het aanpalende pand en niet door de stad. 
De voorzitter toont foto’s van een natuurlijk park in stedelijke omgeving (Jardin Vagabond, 
Aix-les-Bains, Frankrijk) waar een mooi park met zitbankjes, picknick- en fitness-zones, toch 
natuurlijk kan ogen en even uitnodigend en rustgevend is. 
Een lid merkt op dat we beter afstappen van het begrip “onkruid”. Zij zijn veelal waardevolle 
kruiden. Wel is een groepje onkruid in zijn natuurlijke omgeving niet vervelend en toch wat 
anders dan een losstaand plantje tussen de stenen. 
De raad besluit dat er beter met bewoners en vooral ook met de tweede verblijvers omtrent 
het maai- en groenbeleid moet gecommuniceerd worden om misnoegdheid en onbegrip te 
vermijden. Sensibiliserende en educatieve Info-borden lijken ons daar het gepaste middel toe. 
In hoeverre kan dat gerealiseerd worden? Of in hoeverre is dat al gebeurd? 
In de rand van dit agendapunt kwam de vraag hoe het zit met het randbeheer bij de 
landbouw? De schepen meldt dat dit hoofdzakelijk toegepast wordt in de deelgemeente 
Ramskapelle. Opgemerkt werd dat er in deze randzones wel weinig echte bloemen staan. 

3. Standpunt inzake stimulatie hernieuwbare energieprojecten in de landbouw 

Dit punt wordt geagendeerd voor de volgende milieuraad zodat daar een advies kan 
geformuleerd worden. Ook wensen we dit reglement te agenderen op de agenda van de 
landbouwraad. 
Er werden hierover geen bijkomende opmerkingen naar voor gebracht. 

4. Standpunt inzake nucleaire centrale Gravelines 

Er zijn door het stadsbestuur nog geen acties ondernomen op ons voorstel uit vorig 
verslag. We herhalen ons voorstel: 
Gelet op het feit dat de levensgevaarlijke situatie van het kernpark om een duidelijk 
politie standpunt vraagt stelt de milieuraad voor om deze problematiek op de agenda te 
plaatsen van de kustburgemeesters en/of het Westhoekoverleg: 

1) met vraag aan de Gouverneur om (via de Préfecture du Nord) bij de Franse 
overheid aan te dringen om zicht te krijgen naar de stand van zaken 
inzake de sluiting van de kerncentrale van Gravelines. 

2) aan te dringen om deze procedure, gezien de enorme ecologische en 
economische weerslag op ons grondgebied, te bespoedigen. 
 

5. Update “Premies voor zwaluwen” 

Momenteel wordt enkel een premie voor huiszwaluwen voorzien. De vraag van 
landbouwers kwam of deze premie kon uitgebreid worden voor boerenzwaluwen en 
eventuele uilennesten gezien de overlast hetzelfde is. 
De raad is verheugd te vernemen dat het bestuur deze premies heeft goedgekeurd 
met inbegrip van premies voor kerkuilen. 
Ons lid, Johan Vandewynckel, laat met terechte fierheid weten dat hij voor het eerst 
na 17 jaren weer enkele bewoners zwaluwen heeft kunnen huisvesten. Hij heeft 
hierover een fotoreportage die te zien is in het tijdschrift “De Kerkuil” van de 
Kerkuilenwerkgroep. 

6. Dwergkroos 

Voor het tweede jaar op rij stelt zich het probleem met dwergkroos dat via de sluizen 
in de havengeul wordt geloosd op ongunstige momenten van het tij. Dit kroos komt 
dan op de slikken en schorre van het natuurreservaat terecht. Dit niettegenstaande 
de sluiswachters hierover wel degelijk richtlijnen zouden hebben gekregen. 



De schepen licht toe dat dit een problematiek is waar de stad weinig aan kan doen. 
Dwergkroos (Lemma minuta) is een invasieve exotische soort uit het geslacht 
Eendenkroos. Drijvend op het wateroppervlak verstikt ze de waterloop en belet 
zuurstofopname met vissterfte en belemmering van scheepsvaart of gemaal tot 
gevolg. Wanneer het op de schorre terecht komt verstikt ze er ook de bodem en bij 
rotting kan het botulisme veroorzaken. 
Er wordt nogmaals aangedrongen om de kroos niet te lozen bij springtij (bij 
aanspoelen ligt het dan immers hoog en lang op de schorre) en zeker tijdig voor het 
keren van het tij de lozing te stoppen zodat de kroos nog tijd heeft om uit de 
havengeul te stromen voor het tij het terug aanspoelt. 

7. Beleid strooizout 

Vraag van de voorzitter om het beleid inzake strooizout te evalueren. Zout is ook 
schadelijk voor het milieu en wordt nogal kwistig gestrooid in de stad, tot zelfs in het 
kleinste doodlopende straatje toe. Is dat echt wel overal nodig? Is dat echt nodig voor 
de verkeersveiligheid? 
De schepen licht toe dat er enkel gestrooid wordt uit voorzorg naar gladheid en 
wanneer het effectief gesneeuwd heeft. Dit gebeurt ook op fietspaden. Private wegen 
en voetpaden worden niet door de stad bestrooid. Sneeuw- en ijsvrij houden/maken 
van voetpaden blijven een verantwoordelijkheid van de bewoner/gebruiker van het 
aanpalende pand. 
Aanleg regencollector Langestraat 
De aanleg van de regencollector in de Langestraat voor het afwateren van het 
hemelwater uit de straten van de binnenstad impliceert de aanleg van een overloop 
naar de Oude-Veurnevaart en het ondergraven van de parking in het Astridpark aan 
de tennisclub. Daarbij zal weer een arsenaal bomen verdwijnen waaronder zeer 
vermoedelijk de iconische treurwilg op die parking. 
De raad heeft begrip voor de afwateringsproblematiek maar ziet met lede ogen aan 
dat er weer een nieuwe bijkomende aanslag wordt gepleegd op het park dat al zwaar 
onder druk staat. We vragen ons af wat er nog van zal overblijven. 
Na de werken zal de bovengrond wel terug aangeplant worden maar vreest dat dit 
weer eens een grasland zal worden. 
Tijdens de behandeling van dit punt blijkt dat velen nog niet beseffen dat, na het 
ontdubbelen van het rioolstelsel, het rioolputje aan de straat niet meer zal kunnen 
gebruikt worden om afvalwater (van poetsen, autowassen, afgieten van kookpotten 
e.d.) gebruikt mag worden. Dit rooster is dan nog louter voorzien om hemelwater van 
het wegdek af te voeren en dit water gaat dan ongezuiverd, eventueel via een 
infiltratie en zijn overloop, maar ook direct in onze oppervlaktewaters, in casu hier de 
vaart. Het zgn. zwart afvalwater (keuken en toiletafvoer) wordt dan immers via een 
aparte riool zonder vermenging met het hemelwater naar het zuiveringsstation 
afgevoerd. 
Wij dringen aan opdat het stadsbestuur hierover ook duidelijk gaat communiceren. 
Met weer eens aandacht voor de gelegenheidsgebruikers (toeristen). 
Update Fairtrade 
De fairtrade werking staat op een laag pitje. De grootste reden is de tijdelijke 
afwezigheid van de milieuambtenaar waardoor prioriteiten genomen worden in het 
bestuur. 
We vermelden de week van de fairtrade van 11 t/m 17 oktober. Op vrijdag en 
zaterdag zal er tijdens de markt een promostand opgesteld worden. 
Het is nog niet duidelijk wie de technische assistentie voor het opzetten van de stand 
zal op zich nemen. 
Groene pluim 
Dit jaar zal er ook weer een Groene Pluim worden uitgereikt. Marie-Ange Loones 
neemt de taak op zich om te coördineren met dienst communicatie om dit via de 
website, facebookpagina en NUS te laten verspreiden. De kandidaturen zullen 
rechtstreeks aan de voorzitter ingediend worden die deze verder zal behandelen. De 
datum moet nog bepaald worden maar zal traditioneel ergens in tweede helft januari 
zijn. 



Planning volgende vergaderingen: 
Zitting milieuraad: 24 november 2021 
Samenkomst: 10 december 2021 
Groen pluim: januari 2022 
 
De formele uitnodigingen volgen. 
 

Nawoord 

De voorzitter dankt in het bijzonder Marie-Ange Loones voor het opnemen van de 
notulen en het verslag. 
 
 

De Secretaris a.i., De voorzitter, 
 

 

Marie-Ange Loones Alain Maes 


